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Benvolgut soci, 

 

Un any més, alhora d’elaborar l’anuari del Consell, fem un repàs de tota la tasca feta durant 

l’any. Si alguna cosa hem de destacar d’aquest 2014 són els actes de celebració dels 15 anys 

del Consell Empresarial d’Osona.  

 

La línia comuna de tots els actes realitzats el 2014 ha set establerta pel Comitè Executiu 

seguint els paràmetres que es van marcar quan aquest es va càrrec de la gestió del Consell i es 

va decidir que una de les principals tasques que s’havia de fer era la de celebrar actes que 

donessin per una banda informació sobre temàtiques relacionades amb l’empresa i d’altres  

més festius. Tant uns com altres amb la finalitat de que el Consell esdevingués un autèntic 

punt de debat i trobada empresarial.  

 

Si repassem els actes que hem celebrat durant aquest any, podem dir que el repte s’ha 

complert. Els actes del 15è aniversari han despertat l’ interès dels nostres socis i han set 

altament valorats per la qualitat dels conferenciants. Així, hem comptat amb la presencia del 

Sr. José María Gay de Liébana, la del Sr. Guillem López-Casasnovas i la del Sr. Miquel Martí, 

President de FemCat i Moventia. Aquest darrer celebrat a la Sala de la Columna de 

l’Ajuntament de Vic amb una posterior recepció per tots els socis a l’Il·lustre Col·legi 

d’advocats de Vic.         

 

Pel què fa a l’activitat dels Clubs, hem realitzat una bona tasca en tots ells. Destaquem la 

consolidació del Club Fem Empresa que ha aconseguit sumar nous assistents a les seves 

jornades i que ha tingut com a element més destacat la visita del seus membres al Palau de la 

Generalitat on els va rebre el Molt Honorable President de la Generalitat, Sr. Artur Mas. 

 

Pel què fa a la resta de Clubs, mencionar un any més la gran tasca que hem desenvolupat des 

del Club de RRHH aconseguint la fita de 70 assistents a la jornada organitzada conjuntament 

amb Asepeyo. 

 

Finalment, destacar l’activitat del Club Financer que juntament amb BBVA ens van donar una 

sèrie d’informacions sobre finançament de les empreses. 
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Pel què fa a la nostra activitat de representació davant de les institucions aquest any hem 

tingut la presencia del Conseller de la Generalitat, Sr. Santi Vila, que va acceptar participar en  

 

el dinar - col·loqui que vàrem organitzar pels nostres socis. Aquell dinar va servir perquè el 

Conseller donés resposta a les inquietuds del territori en matèria d’infraestructures i medi 

ambient. 

 

Per altra banda, destacar que hem liderat i engegat el programa empresa i formació sota el 

paraigua de Creacció. Això ha significat poder fer tallers amb diferents escoles de la comarca 

perquè coneguin el seu entorn empresarial i es potenciï la capacitat emprenedora dels 

alumnes. És important que els nens i nenes entenguin què significa la paraula empresa i la 

importància que te que en el territori hi hagin empreses. 

 

En el marc de Creacció, també, hem coorganitzat els dinars d’Àgora d’Opinió i hem participat i 

fet difusió als nostres socis de les diferents jornades que hem realitzat conjuntament amb 

aquest ens. 

 

És per tot això, que podem estar contents de la tasca realitzada aquest any ja que hem 

realitzat el número d’actes esperat, sempre pensant en continguts interessants pels nostres 

socis i buscant ponents de gran nivell. Seguirem treballant per mantenir el nivell d’actes, 

sempre a partir d’escoltar al nostre teixit empresarial i detectar les necessitats d’aquest.    

  

Lurdes Baulenas 

Presidenta del Comitè Executiu 
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GENER 

JORNADA CLUB FEM EMPRESA 
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ABRIL 

JORNADA CLUB FEM EMPRESA 
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JULIOL 

JORNADA CLUB FEM EMPRESA 
 
 

 
 

Recepció del Molt Honorable President de la Generalitat a Palau 
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FEBRER 

JORNADA CLUB FINANCER 
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MAIG 

JORNADA CLUB FINANCER 
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ABRIL 

JORNADA CLUB DE RECURSOS HUMANS 
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MAIG 

JORNADA CLUB DE RECURSOS HUMANS 
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SETEMBRE 

JORNADA CLUB DE RECURSOS HUMANS 
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NOVEMBRE 
JORNADA CLUB DE RECURSOS HUMANS 
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FEBRER 

Sr. JOSEP MA. GAY DE LIÉBANA 
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NOTÍCIA PUBLICADA AL 9NOU 
CONFERÈNCI A  Sr. JOSEP MA. GAY DE LIÉBANA 

 
 

Josep M. Gay de Liébana dóna el tret de sortida 
als actes del 15è aniversari del Consell 
Empresarial d’Osona 

 

 

Va dir que aquest any encara no hi hauria creixement a causa dels alts 
costos laborals, la competència de preus, la falta d’incentius fiscals i un 
entorn amb massa lleis. Sí que va deixar clar, però, que la crisi ja ha tocat 
fons. 

El doctor en economia va pronunciar dimecres la xerrada 'Perspectives econòmiques 
per al 2014' i en ella Gay de Liébana va plantejar un escenari encara poc optimista per 
aquest any. .. NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Gay de Liébana va carregar contra tots els partits polítics per no buscar solucions i va 
coincidir amb els sindicats en dir que la reforma laboral no ha servit per crear llocs de 
treball. També va criticar el baix sou mínim interprofessional i la baixada de sous per la 
gran retallada de poder adquisitiu que suposen. NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Per sobre de tot, però, l'economista va ser molt crític amb la poca rebaixa de la 
despesa que han fet les administracions públiques. En aquesta línia, va afegir que no es 
poden augmentar més els impostos i va augurar pel mes de març la baixada del tipus 
de l'IRPF a nivells de l'any 2011. 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 
CONFERÈNCI A  Sr. JOSEP MA. GAY DE LIÉBANA 

 
 

El Consell Empresarial d'Osona celebra els 15 anys 
amb Josep Maria Gay de Liébana 

L’entitat organitzarà diversos actes per als socis 
 
 

 
 
 
El Consell Empresarial d’Osona celebra enguany el seu 15è aniversari. En aquest marc i al llarg 
de l’any, l’entitat organitzarà diversos actes per als seus socis. NNNNNNNNNNNNNNN 
 
El programa s’obrirà aquest dimecres, 12 de febrer, amb la conferència “Perspectives 
econòmiques per al 2014”, que anirà a càrrec de l’economista Josep Maria Gay de Liébana. La 
xerrada es farà a les 19.30 hores, a l’Auditori Marià Vila d’Abadal a l’Edifici El Sucre a Vic. 
 
La xerrada compta amb la col·laboració de les empreses Logway i de Agència Nord. 
L’aforament és limitat i s’ha de confirmar l’assistència amb anterioritat. S’assignaran les 
entrades a l’acte per rigorós ordre d’inscripció. NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Josep Maria Gay de Liébana és doctor en Economia i Dret i exerceix de professor titular 
d'Economia Financera i comptabilitat a la Universitat de Barcelona. Habitualment participa 
com a comentarista d'actualitat econòmica en diversos programes de televisió i ràdio, i també 
escriu en premsa, revistes i publicacions especialitzades. La seva passió es divideix entre les 
finances, la comptabilitat i el futbol. Dos llocs on es troba com a peix en l'aigua: a les aules de 
la Facultat d'Economia i Empresa de la Universitat de Barcelona, amb els seus alumnes, i a les 
graderies de l'Estadi Cornellà - El Prat de l’Espanyol. 
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ABRIL 

Sr. GUILLEM LOPEZ CASASNOVAS 
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CONFERÈNCI A - RECEPCIÓ  

SR. M IQUEL M ARTÍ – PRESIDENT DE FEM CAT i M OVENTI A 
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NOTÍCIA PUBLICADA AL 9 NOU 

CONFERÈNCI A - RECEPCIÓ  

SR. M IQUEL M ARTÍ – PRESIDENT DE FEM CAT i M OVENTI A 
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NOTÍCIA PUBLICADA AL VIGATÀ 

CONFERÈNCI A - RECEPCIÓ  

SR. M IQUEL M ARTÍ – PRESIDENT DE FEM CAT i M OVENTI A 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 

CONFERÈNCI A - RECEPCIÓ  

SR. M IQUEL M ARTÍ – PRESIDENT DE FEM CAT i M OVENTI A 

 
 
 

El Consell Empresarial d'Osona celebra el seu 15è 
aniversari 

L’entitat es va crear amb l’objectiu d’esdevenir la  veu dels empresaris a la 
comarca  

La commemoració va tenir lloc a Vic, en un acte amb  diverses 
personalitats 
 

Conferència de Miquel Martí. Foto: Adrià Costa 
 
 
Una vuitantena de persones van assistir aquest dijous, 26 de juny, a la celebració del 15è 
aniversari del Consell Empresarial d’Osona (CEdO), en un acte que va ser presidit per l’alcalde 
de Vic, Josep M. Vila d’Abadal, i la presidenta de l’entitat, Lurdes Baulenas. Entre els assistents, 
personalitats molt representatives, com els empresaris Oriol Guixà i Joan Font; el rector de la 
Universitat de Vic-Universitat Central de Catalunya (UVic-UCC), Jordi Montaña; el degà del 
Col·legi d’Advocats de Vic, Antoni Molas; i alguns regidors del consistori vigatà, com Anna Erra i 
Josep Arimany, entre d’altres.                  NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
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La primera part de l'acte es va fer a la Sala de la Columna de l'Ajuntament de Vic i va incloure 
una conferència de Miquel Martí, president de Moventia i de FemCat. També es va presentar 
el vídeo que dins del programa Incorpora han elaborat Sant Tomàs i ADFO amb la col·laboració 
amb el Consell Empresarial d’Osona. La segona part de l'acte va consistir en un refrigeri als 
jardins del Col·legi d'Advocats de Vic.  NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
El CEdO es va crear fa 15 anys amb l’objectiu d’esdevenir la veu dels empresaris de la comarca, 
ajudar-los en els seus dubtes i problemes i representar-los, fent arribar les seves demandes i 
interessos a les administracions locals i nacionals. Entre la seva tasca, també destaca la 
promoció de la formació laboral i la col·laboració amb la UVic-UCC, de la que, entre d’altres, 
n’ha sorgit el naixement de l’agència d’emprenedoria Creacció.  NNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Així ho va remarcar Baulenas en el seu discurs: “El CEdO vetlla pels interessos comuns a través 
d’un treball transversal”. A més, va destacar "el vessant social" de l'entitat, amb projectes i 
actuacions conjuntes.       NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
L’ens empresarial fa de lobby i organitza diverses activitats, com cicles de conferències, 
jornades econòmiques o reunions amb grups reduïts d’empresaris. També participa en estudis 
econòmics que afecten a la comarca d’Osona, fòrums comarcals i el Foment del Treball 
Nacional i té convenis de col·laboració amb algunes entitats financeres.  NNNNNNNNNNNNN 
 
Martí, en la seva conferència, va realitzar una diagnosi del període de crisi i quin és el 
tractament d’Espanya cap a Catalunya al llarg del temps. Va desgranar les fortaleses i febleses 
del país, la situació realista d’on ens trobem i l’impacte econòmic en el proper escenari polític i 
va finalitzar fent una explicació de les directrius de la empresa familiar. Les conclusions que va 
transmetre de la ponència van ser positives: “Som un país petit i hem de jugar amb el talent, la 
innovació, la recerca i el potencial de cada territori per tal de diferenciar-nos de la resta”. 
 
Vila d'Abadal va felicitar el CEdO per la seva trajectòria i va prendre el testimoni de la reflexió 
iniciada per Martí: “Els empresaris sou el motor que ens fa créixer i tirar endavant els 
projectes. Cal barrejar l’administració i les empresaris per objectius conjunts per fer projectes 
de país i un treball unitari per la societat”. 

 

 
 

Miquel Martí i Josep Maria Vila d'Abadal. Foto: Adrià Costa 
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DINAR COL.LOQUI AMB L'HBLE. SR. SANTI VILA, 

CONSELLER DE TERRITORI I SOSTENIBILITAT 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 

DINAR COL.LOQUI AMB L'HBLE. SR. SANTI VILA, 
CONSELLER DE TERRITORI I SOSTENIBILITAT 

 

Santi Vila participarà en un dinar - col·loqui 
empresarial a Vic 

L'activitat amb el conseller, organitzada pel Conse ll Empresarial 
d'Osona, es farà el 17 d'octubre 
 
El conseller de Territori i Sostenibilitat, Santi Vila, participarà el proper divendres 17 
d'octubre en el  dinar - col·loqui  que  organitza  el  Consell Empresarial d'Osona  i  que 
porta el nom: "Reptes de futur en infraestructures, comunicació i medi ambient". El 
dinar es farà al restaurant Cal'U de Vic i començarà a dos quarts de tres de la tarda, 
encara que des de les dues es podrà arribar al restaurant.  NNNNNNNNNNNNNNN 
 
Les persones que vulguin assistir al dinar - col·loqui s'han d'inscriure a través del web 
del Consell Empresarial d'Osona. 
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SOPAR III NIT EMPRESARIAL D’OSONA 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 

III NIT EMPRESARIAL 

 

La III Nit Empresarial analitzarà avui la sanitat com a 
motor econòmic 

Taula rodona amb els doctors Manel Peiró, Miquel Vilardell i Carlos Cardiel 

 
El Consell Empresarial d’Osona (CEDO) organitza el proper dijous, 27 de novembre, la tercera 
edició de la Nit Empresarial d’Osona, a l’Atlàntida de Vic. L’acte començarà a les 19:30 hores i 
comptarà amb la taula rodona "La sanitat, un motor econòmic pel territori”, en la que hi 
participaran el doctor Miquel Vilardell, cap de servei de Medicina Interna de l’Hospital de la 
Vall d’Hebron i catedràtic de Medicina Interna de la UAB; el doctor Carlos Cardiel, director 
Territorial Zona 2: Aragó, Balears i Catalunya del Grup Hospitalari Quirón; i el doctor Manel 
Peiró, director de programes de Salut d’ES i professor titular de la Universitat Ramon Llull. El 
moderador de la taula rodona serà el Joan Turró, director general de la Fundació Universitària 
Balmes (FUB). 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 

III NIT EMPRESARIAL 
 
 
 

La futura Facultat de Medicina centra el debat de la 
III Nit Empresarial  

Els ponents destaquen la viabilitat econòmica del projecte, que aportaria 22 
milions d’euros de negoci induït  

Entre els punts febles, la necessitat de definir àmbits de recerca biomèdica 

 

 
La III Nit Empresarial es va celebrar a l'Atlàntida de Vic. Foto: Albert Alemany 

 

El Consell Empresarial d’Osona (CEDO) va celebrar aquest dijous, 27 de novembre, la 
tercera edició de la Nit Empresarial d’Osona, a l’Atlàntida de Vic. El projecte de la 
futura Facultat de Medicina de la Universitat de Vic-Universitat Central de Catalunya 
(UVic-UCC) va centrar la major part del debat. Hi van assistir una vuitantena de 
persones, la majoria empresaris, tot i que també hi havia personal de la universitat i 
alguns metges.       NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
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L’acte va comptar amb la taula rodona "La sanitat, un motor econòmic pel territori”, en 
la que hi van participar el doctor Miquel Vilardell, cap de servei de Medicina Interna de 
l’Hospital de la Vall d’Hebron i catedràtic de Medicina Interna de la UAB; el doctor 
Carlos Cardiel, director Territorial Zona 2: Aragó, Balears i Catalunya del Grup 
Hospitalari Quirón; i el doctor Manel Peiró, director de programes de Salut d’ES i 
professor titular de la Universitat Ramon Llull. El moderador va ser Joan Turró, director 
general de la Fundació Universitària Balmes (FUB). Al final de l’acte, es va obrir un 
torn de preguntes al públic.  NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Els ponents van coincidir en destacar la viabilitat de la Facultat de Medicina a Vic. En 
aquest marc, es van oferir algunes dades, com que no hi hauria dificultat en cobrir les 
500 places d’estudiants disponibles, degut a l’alta demanda que hi ha a l’Estat espanyol. 
També es van fer públiques xifres econòmiques: la Facultat aportaria uns 22 milions 
d’euros de negoci induït, una quantitat que s’hauria de multiplicar per 2,8-3 de negoci 
derivat. 
 
Com a punts febles, van quedar a l’aire els criteris que s’utilitzarien per accedir a la 
Facultat, tenint en compte que hi hauria una demanda més elevada que l’oferta i que la 
UVic-UCC és un centre de caràcter privat. També es va insistir en la necessitat de 
definir dos o tres àmbits de recerca biomèdica, on la universitat pogués excel·lir. 
 
En l’apartat de preguntes, el rector de la UVic - UCC, Jordi Montaña, va reconèixer que 
seria complicat obtenir diners públics i va fer una crida a finançar el projecte via 
mecenatge. El rector va argumentar que la Facultat era una iniciativa que anava més 
enllà de l’àmbit de la universitat i que afectaria el territori, per la qual cosa va reclamar 
la implicació privada.  NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Entre d’altres temes al voltant de la sanitat, es va debatre la necessitat d’arribar a un 
pacte nacional per garantir l’assistència sanitària universal. Vilardell va apuntar que 
seria impossible assolir-lo si hi havia implicats els partits polítics.   NNNNNNN 
 
L’acte també va incloure el parlament de la presidenta del CEDO, Lurdes Baulenas, que 
va desgranar les activitats que l’entitat havia portat a terme al llarg d’aquesta legislatura, 
que finalitzarà el febrer de l’any que ve. Baulenas va explicar que s’havien complert els 
objectius que es contemplaven en el pla per tal de reorientar el CEDO, elaborat ara fa 
tres anys. Entre aquests, hi havia el d’augmentar el nombre de socis i tenir una major 
presència a la comarca, amb activitats consolidades, entre les quals la Nit Empresarial. 
 



ANUARI D’ACTIVITATS  2014 
_____________________________________________________   

 - 37 -

 



ANUARI D’ACTIVITATS  2014 
_____________________________________________________   

 - 38 -

 

NOTÍCIA PUBLICADA AL 9NOU 
PROGRAMA EMPRESA – FORMACIÓ 

 

 

Creacció presenta el programa Empresa i Formació 
adreçat a les escoles d’Osona 

 

Es tracta d’un seguit d’activitats que seran gratuï tes pels centres i 
que segons la directora executiva de Creacció, Núri a Macià, 
pretenen acostar el món de l’empresa a infants i jo ves.  
 
A partir de la setmana que ve, totes les escoles de la comarca que ho vulguin podran 
apuntar-se al projecte Empresa i Formació que ha impulsat Creacció, la nova Agència 
d'Emprenedoria, Innovació i Coneixement, a iniciativa del Consell Empresarial 
d'Osona  i la Universitat de Vic. 
 
Les activitats i tallers es divideixen en tres nivells segons l'edat dels alumnes. La 
iniciativa neix com a prova pilot, però de cara als curs vinent ja s'oferirà des del mes de 
setembre. La intenció és donar continuïtat a les activitats al llarg dels anys perquè les 
escoles puguin fer cada curs un taller diferent.  
 
Els tallers es faran tant a les escoles com a la Casa de Convalescència, seu de 
Creacció. De moment, ja hi ha quatre centres que s'han interessat per la iniciativa que 
compta amb el suport econòmic de la Fundació Puig-Porret i que vol acabar sent una 
plataforma per agrupar diferents programes d’emprenedoria vinculats al món escolar. 
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NOTÍCIA PUBLICADA A OSONA.COM 
PROGRAMA EMPRESA – FORMACIÓ 

 
 
 

Creacció porta l'emprenedoria al món escolar 

Conèixer l’entorn empresarial de la comarca, estimular idees noves i la 
interacció amb empresaris, objectius principals del projecte 

 

Eduard Jiménez, Lurdes Baulenas, Núria Macià i Elisenda Tarrats. Foto: Adrià Costa  
 
Creacció, l’agència d’Emprenedoria, Innovació i Coneixement ha presentat aquest 
dilluns el programa “Empresa i Formació, creant els llaços del futur”, un nou projecte 
impulsat a través de la Universitat de Vic (UVic) i del Consell Empresarial d’Osona 
(CEDO), i que es dirigeix a totes les escoles d’Osona. Conèixer l’entorn empresarial de 
la comarca, estimular idees noves amb valor i il· lusió, i la interacció amb empresaris 
són els objectius principals del projecte amb la vocació d’acabar sent una plataforma per 
agrupar diferents programes d’emprenedoria. Les activitats, destinades a alumnes a 
partir de 5è de primària fins a 2n de Batxillerat i cicles formatius es desenvoluparan a 
partir del proper dilluns 3 de febrer. El programa té una vocació de continuïtat, per tant, 
es preveu una segona edició pel proper curs 2014-2015. 
 
Núria Macià, directora executiva de Creacció i directora de l’OPE de Manlleu, ha 
presentat el projecte i ha ressaltat la necessitat d’establir un vincle més sòlid entre escola 
i empresa per formar els futurs treballadors del teixit empresarial. A continuació, la 
presidenta del Consell Empresarial d’Osona (CEDO), Lurdes Baulenas, ha dit que el 
projecte, que es farà a poc a poc i a llarg termini, ha de servir per a la promoció 
econòmica de la comarca, amb l’ajuda de l’administració pública, la Universitat de Vic i 
el món empresarial. Per altra banda, Eduard Jiménez, del CEDO, ha explicat que el 
projecte sorgeix de la realitat socioeconòmica de l’entorn i que s’ha d’actuar ara per 
fonamentar les bases del futur. 
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Finalment, Elisenda Tarrats, coordinadora de l’Unitat d’Emprenedoria de la UVic, ha 
comentat que les activitats s¡organitzen a través de tres nivells d’intervenció. En aquesta 
primera edició, es començarà amb un Repte Empresa per als alumnes de 5è-6è primària 
i 1r d’ESO (I nivell). Per al segon i tercer nivell, hi ha diversos tallers juntament amb la 
coordinació del Programa Escola-Empresa de FEMCAT i Programa de Visites a 
Empreses. Els alumnes de batxillerat o cicles formatius també podran realitzar 
pràctiques a empreses. 
 
En general, s’ha agraït la participació del CEDO, la UVic, el Consell Comarcal 
d’Osona, els Ajuntaments de Vic i Manlleu, FEMCAT, la Fundació Puig-Porret i de tots 
els col·laboradors que fan possible el programa. Les persones i escoles interessades en 
les activitats proposades cal que es posin en contacte amb l’Elisenda Tarrats 
(elisenda.tarrats@uvic.cat). Els diferents tallers es poden fer al mateix centre escolar o a 
Casa Convalescència, la seu de Creacció. 
 
 
 

 
Elisenda Tarrats, explicant el projecte. Foto: Adrià Costa 
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JUNY 

EMPRESA - ESCOLA 
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JULIOL 
ARTICLE PUBLICAT A OSONA.COM 

 
 

 

  

 
 
 
 
 

Dani Pérez 
Membre del Comitè Executiu 
Consell Empresarial d’Osona 

 

La reforma laboral 

«Els ambiciosos objectius de la llei no s'estan com plint» 
 
El Club professional de Recursos Humans  del Consell Empresarial d’Osona 
(CEDO)  va celebrar el passat 26 de juny una nova sessió al voltant de la Reforma 
Laboral. El Bufet Buixaderas ens va delectar amb les seves experiències sobre els 
canvis en la legislació laboral que van “revolucionar” el panorama legal fa poc més 
d’un any. NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Al Jordi i al Joan Buixaderas els vam recordar que quan ens van explicar en els 
seus inicis la reforma els vam dir que tindrien molta feina... La setmana passada no 
ens ho van negar. En un ambient distès, van començar a desgranar els diferents 
capítols de la norma per arribar a les següents conclusions: NNNNNNNNNNN 
 
Respecte a la contractació, continua la por a la co ntractació indefinida i els nous 
contractes no ofereixen les garanties que l’empleador voldria. Per tant, es manté la 
dualitat del mercat de treball.  NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Davant l’evidència de l’abaratiment dels acomiadame nts individuals i col·lectius 
(el cost mig de l’acomiadament per treballador ha baixat un 23%), els ERO de 
suspensió temporal són 10 vegades més utilitzats que els d’extinció. És per això que 
es demostra que les empreses esgoten totes les vies abans d’extingir contractes. 
D’altra banda, els acomiadaments es fan amb més seguretat jurídica, doncs les 
condicions objectives de les mateixes s’han concretat molt més, cosa que permet tan 
la defensa de l’acomiadat com la lluita contra el frau de qui abusa. 
 
Respecte a la mobilitat i modificació de les condic ions de treball  i, en línia a 
l’anterior punt, les empreses veuen en aquestes reformes eines pràctiques de 
flexibilitat interna que són alternativa als dramàtics acomiadaments o a la suspensió de 
contractes o reduccions de jornada. Aquesta és, segons els experts, l’eina que dona 
resposta a la impossibilitat de devaluar la moneda: la reducció salarial. 
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Finalment, en relació a la negociació col·lectiva , ara en boca de tots per la 
desaparició de la ultractivitat dels convenis, existeix gran confusió respecte a les 
condicions laborals que afecten els sectors en negociació i no està clar que pugui ser 
un arma patronal de cara a la mateixa negociació. D’altra banda, el marc regulador en 
favor dels convenis d’empresa no s’està portant a la pràctica a la realitat (aquests 
convenis s’han reduït a la meitat des del 2009).   NNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN 
 
Arribats aquí, no podem dir que els objectius ambic iosos  de la pròpia llei 
s’estiguin acomplint: afavorir l’ocupabilitat, fomentar la contractació indefinida  i reduir 
la dualitat laboral. No obstant, sembla com a mínim pretensiós que una llei pugui donar 
la volta a un cicle tan recessiu com el que vivim. Té més rigor el que pugui suavitzar-lo  
i això es pot dir que sí s’està observant a través de la proliferació de mesures com les 
de flexibilitat interna. 
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FEBRER 
ÀGORA D’OPINIÓ 
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MARÇ 

ÀGORA D’OPINIÓ 
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MAIG 

ÀGORA D’OPINIÓ 
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SETEMBRE 

ÀGORA D’OPINIÓ 
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NOVEMBRE 

ÀGORA D’OPINIÓ 
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DURANT TOT L’ANY 

 
 
 
 

Assistència a les reunions de Junta de Foment del T reball Nacional 
 
Assistència a  les reunions de Junta de FEPIME 
 
 
Presència a tots els mitjans de comunicació de la c omarca  
 


